

ကန့်သတ်

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၂၆.၉.၂၀၁၂)  
ရက်နေ့တွင် သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်  
ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အစီအစဉ်(၁၈) ဖြစ်ပါတယ်။ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၏ အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာ ချမ်းသာ ကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ သီပေါ မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)၊ ဇယား(၂)၊ (၁)(က)တွင် ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန် အရက်ချက် လိုင်စင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်နိုင်ရေးအတွက် အဆိုတင်သွင်း ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် အရက်ချက်လိုင်စင်ကို ကျေးရွာ အုပ်စု တစ်ခုလျှင် လိုင်စင်တစ်ခုပေးထားပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက်က ကိုင်ဆောင်ထားခြင်း စနစ်ဖြစ် နေပါသည်။ ၎င်းလိုင်စင်ကို ကိုင်ဆောင်ထားသောသူနှင့် နားလည်မှုသဘော ညှိနှိုင်းပြီး လိုင်စင် ပွား၍ စုပေါင်းအခွန်ပေးသွင်း နေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ တစ်ချို့နေရာတွင် ၎င်းလိုင်စင် ကိုင်ဆောင်သောသူက သူ့လိုင်စင်အာဏာနှင့် နားလည်မှု သဘောဆို၍ အခွန်များစွာ ကောက်ခံနေသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ အခွန်များကို ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာ ငွေခွန်အတွက် နစ်နာဆုံးရှုံး နေသည်ဟု သုံးသပ် ယူဆမိပါသည်။ ဥပမာ- သီပေါမြို့နယ်တွင် အရက်ချက်လိုင်စင်(၁၆)ခု လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးထားကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ သီပေါမြို့နယ်၊ နမ့်လမ်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် လိုင်စင် တစ်ခုတရားဝင်ရရှိထားပြီး သို့သော်လည်း CS2 ခေါ်တစ်ပိုင်တစ်နိုင် အရက်ချက်နေရာပေါင်း ၃၀ ကျော် တည်ရှိနေတာကို တွေ့ရပါသည်။ ယခင်နှစ်များတွင် လိုင်စင်တစ်ခုသာ ပေးထား သော်လည်း နားလည်မှုသဘောဖြင့် တရားမဝင် အရက်ချက် နေရာပေါင်း ၃၀ ကျော်ခန့်ချက်နေခဲ့ပါသည်။ အရက်ချက် လုပ်ငန်း သက်တမ်း မှာလည်း နှစ်(၂၀)ကျော်ခန့် ရှိခဲ့ပါပြီ။ လိုင်စင် ကိုင်ဆောင်ထားသောသူဆီကို စုပေါင်း အခွန်ပေးသွင်းခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါသည်။ ယခုနှစ်တွင် ၎င်းလိုင်စင်ခွန်နှင့် ပတ်သက်၍ ပြဿနာ များဖြစ်ပေါ်ပုံမှာ လိုင်စင်ကိုင်ဆောင်ထားသောသူသည် လိုင်စင်မရှိသည့်သူအပေါ်ကို တစ်ဦး လျှင် ၃၂၀၀၀၀/-ကျပ် ပေးသွင်းနိုင်မှသာ ပေးချက်မည်ဟု သူ့ကိုယ်သူ အခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ထုတ်ပြန်တာကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ပေးသွင်းခြင်း မရှိဘဲချက်နေလျှင် လိုင်စင်ကိုင်ဆောင်

ကန့်သတ်

၂

ထားသော သက်ဆိုင်ရာဌာနကို တိုင်တန်းပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တစ်လအတွင်း ဖျက်သိမ်း ရမည်ဟု စာထုတ်ပြန်ထားသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ ၎င်းဖြစ်စဉ်ကို နှစ်ရှည်ကြာ အရက်ချက်ခွဲသည့်သူများမှာ အလုပ်လက်မဲ့ ဖြစ်သွားနိုင်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ၎င်းပြဿနာ ကိုလည်း အကြီးအကျယ် ပြဿနာတက်လာနိုင်သည်ကိုလည်း ယူဆမိပါသည်။ အရက်ချက် လုပ်ငန်းများ ကိုပေါများစွာချက်လုပ်ပိုင်ခွင့် မပေးသင့်ကြောင်းလည်း သိရှိမိပါသည်။ သို့သော်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားများသည် မိမိ၏ မိသားစုတစ်နှစ်စာ စားသုံးရန်အတွက် မုံညှင်းချဉ်တည်ခြင်း၊ မုံလာပန်းပွင့် အချဉ်တည်ခြင်း၊ ဆီတိုဖူး တည်ခြင်း များတွင် မပါမဖြစ် အရက်ကို ထည့်ရပါသည်။ ထို့ကြောင့် အရက်ကို အိမ်တွင်းစားသုံးဖို့ ထုတ်လုပ်ခြင်းတွင် အမှန်တစ်ကယ်လိုအပ်ပါသဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းပေါ်တွင် ကြည့်ပြီး အရက်လိုင်စင်စီကို ချပေးသင့်ပါသည်။ အရက်ချက်ရာတွင်လည်း ဆန်အရက်သည် ဆန်ကို (၇)ရက်(၈)ရက်စီမံပြီးမှ ချက်ယူနိုင်သည်။ သို့သော် ယနေ့မှာ မြေဩဇာရောသုံးပြီး တစ်ရက် အတွင်း စိမ်၍ချက်ယူနေသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ ၎င်းရရှိမည့် အရက်သည် ကျန်းမာရေး ကို များစွာထိခိုက်နိုင်ကြောင်း စိုးရိမ်မိပါသည်။ ထို့ကြောင့် အရက်ချက်နေရာများတွင် အရက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနက မကြာခဏ ကွင်းဆင်းစိစစ်ပေးပြီး ထိရောက်စွာအရေးယူ နိုင်ရန်လည်း လိုအပ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အရက်ချက်လိုင်စင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်နိုင်ရန်နှင့် အရက်ချက်လုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ထိုက်သင့်သည့် ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာဝင်ငွေခွန်အခွန်အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီးအရက်ချက်လုပ်ငန်းကို စနစ်တကျချက်လုပ်ရန်နှင့် ပတ်သက်သည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ဥပဒေများကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရက ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက် ပြုလုပ်ပြဋ္ဌာန်ပေးနိုင်ပါက ပြည်သူများအတွက် သင့်တော်မည် ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ပြည်နယ်အတွက်လည်း များစွာအကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆို တင်သွင်းအပ်ပါသည်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။( သြဘာသံများ )

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဒီအဆိုကို ထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပါ။

**ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်

ကန့်သတ်

(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းအပ်တဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေဇယား(၂)၊ (၁)(က)တွင်ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန်အရက်ချက် လိုင်စင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေးအဆိုကို လွှတ်တော် ထဲမှာ ဆွေးနွေးနိုင်ရန်အတွက် ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။  
[ သြဘာသံများ ]

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဇယား(၂)၊(၁)(က)တွင်ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန် အရက်ချက်လိုင်စင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒကို ရယူပါ့မယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က-

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[ ၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။(သြဘာသံများ)

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို ၂၀၁၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့၊ ကြာသပတေးနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါ့မယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့ အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့  
(၂၇.၉.၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အစီအစဉ်(၁၃) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဇယား(၂) ၁။(ဃ)တွင် ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန်၊ အရက်ချက်လိုင်စင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေး အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းတင်သွင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့်မို့လို့ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးရဲနိုင်အောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ အတွင်းရေးမှူး။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနဲ့ ပြည့်စုံပါစေလို့ ဆန္ဒပြုဆုတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း မေးမြန်းထားတဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဇယား(၂) ၁။(ဃ)တွင်ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန်၊ အရက်ချက်လိုင်စင် လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်းများပြင်ဆင်နိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိဆိုတဲ့အဆိုနဲ့ ပတ်သက်လို့ ပြန်လည်ပြီးတော့ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး၊ တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ ယစ်မျိုးအုပ်ချုပ်မှုနှင့် ယစ်မျိုးခွန်ကောက်ခံခြင်းလုပ်ငန်းကို ဗြိတိသျှ ကိုလိုနီ ခေတ်မှာ စတင်ခဲ့ပါတယ်။ ယစ်မျိုးဌာနကို သီးခြားဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၁၉၁၇ ခုနှစ်မှာ ယစ်မျိုး အက်ဥပဒေကို လည်းကောင်း၊ ၁၉၈၂ခုနှစ်မှာ ယစ်မျိုးနည်းဥပဒေများကိုလည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံယစ်မျိုးအက်ဥပဒေအရ ယစ်မျိုးလုပ်ငန်းများကို ယစ်မျိုးခွန် ကောက်ခံခြင်း အပါအဝင်၊ ယစ်မျိုးအုပ်ချုပ်မှု လုပ်ငန်းနှင့် ယစ်မျိုးအမှုများကို စုံစမ်း ထောက်လှမ်းခြင်း၊ ဖမ်းဆီးအရေးယူခြင်းဟူ၍(၂)ပိုင်းခွဲခြား နိုင်ပါတယ်။ ထိုလုပ်ငန်း နှစ်ရပ်လုံးကို မြန်မာနိုင်ငံ ယစ်မျိုးမင်းကြီးက တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၇၂ခုနှစ် မတိုင်မီ ယစ်မျိုးခွန်စည်းကြပ် ကောက်ခံခြင်း အပါအဝင် ယစ်မျိုးအုပ်ချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ယစ်မျိုးမင်းကြီးက တာဝန်ခံ၍ ထိုစဉ်က အခွန်တော်အရာရှိမင်းများဖြစ်ကြတဲ့ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ယစ်မျိုးမှုခင်းများ စုံစမ်း ထောက်လှမ်းခြင်း၊ ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ အရေးယူခြင်း လုပ်ငန်းများကို ယစ်မိုးမင်းကြီးက

ကန့်သတ်

၅

တိုက်ရိုက်ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သည့် ယစ်မိုးဌာန ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ၁၉၇၂ ခုနှစ် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သစ် အကောင်အထည် ဖော်တဲ့အချိန်မှာ ယစ်မျိုးခွန်ကောက်ခံတဲ့ လုပ်ငန်းကို ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက လွှဲပြောင်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့တာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ယစ်မျိုးဌာနခွဲကို ဖျက်သိမ်းရာမှာ ယစ်မျိုးအမှုများကို စုံစမ်းထောက်လှမ်းရန် ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ (၂၉. ၁၂. ၁၉၇၂) ရက်စွဲပါအမိန့်ကြေငြာစာ (၁၆၅) အရ ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ လွှဲအပ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၇၄ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့ကောင်စီအဆင့်ဆင့်နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့တို့ရဲ့ အဆင့်ဆင့်တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (၁၃/၇၇) ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တဲ့ အခါမှာ ပြည်သူ့ကောင်စီအဆင့်ဆင့်ရဲ့ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ တယ်။ ၁၉၈၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့၌ ကျင်းပတဲ့ နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့၊ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ယစ်မျိုးခွန်ကောက်ခံရေး လုပ်ငန်းကို ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာနမှ လွှဲပြောင်း၍ မြေခွန်၊ ရေခွန်၊ တာဝန်ခွန်နှင့် ဓါတ်သတ္တုခွန်များ ကောက်ခံရေး လုပ်ငန်းနှင့်အတူ (၁. ၄. ၉၈)ရက်နေ့မှ အစပြု၍ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်း တစ်ရပ်အဖြစ် ပြန်လည်သတ်မှတ်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ယစ်မျိုးခွန်ကောက်ခံ ရေး အပါအဝင် ယစ်မျိုးအုပ်ချုပ်မှုလုပ်ငန်းကို အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနက ယနေ့အထိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒါကတော့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ခေတ် အဆက်ဆက် ယစ်မျိုးစီမံခန့်ခွဲရေးနဲ့ ပတ်သက်လို့ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများကို (Background History) အနေနဲ့တင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအခါ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၈ အရ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဇယား(၂)တွင် ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်တစ်ဝန်း လုံးအတွက်သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်တစ်စိတ်တစ်ဒေသအတွက် သော်လည်းကောင်း၊ အာဏာသက်ရောက်ခွင့် ရှိစေရန် ဥပဒေသက်ရောက်ခွင့်ရှိသည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။ သို့ရာတွင် ပုဒ်မ ၁၉၀(ခ) အရ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကသာ တင်သွင်းခွင့်ရှိသော တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်း နှစ်စဉ်အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းနှင့် အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်းများကို သတ်မှတ်ထားတဲ့ နည်းလမ်းများနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းရမည် ဟု ဖော်ပြထားရှိပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်

ကန့်သတ်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဇယား(၂) ၁ (ဃ)တွင် ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန်၊ အရက်ချက်လိုင်စင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ခြင်း ရှိ/ မရှိ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ သင့်လျော်သည့် အချိန်ကာလ၌ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆုံးဖြတ် တင်သွင်းသွားရန် ရှိပါသောကြောင့် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်သွင်းသောအဆိုအား ပြည်နယ်လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ထားရှိသင့်ပါကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ | ဩဘာသံများ |

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို တင်သွင်းတဲ့ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း အနေနဲ့ ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ခင်ဗျား။ ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သ အပ်ပါတယ်။ အခုလို ရှင်းပြပေးတဲ့ အတွက်လည်း အထူးကျေးဇူး တင်ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အဆိုကို အဆိုအတိုင်းပဲ တင်ချင် ပါတယ်ခင်ဗျား။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၈ အရ ဇယား(၂)မှာ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်များ ဥပဒေပြုစာရင်း သတ်မှတ်ပေးထားသောကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများက ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်၏ အဆိုကို ပြန်ပြင်ရန်၊ မပြင်ဘူးဆိုတာလည်း လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ပြည်သူက ရွေးကောက်တင်မြှောက်ထားသော ပြည်သူ့ရဲ့ ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်သလို ပြည်သူ့ရဲ့ အသံလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်၏ အဆိုကိုလည်း ပြည်သူ့အတွက်၊ ပြည်နယ်အတွက် အကျိုးရှိမည်၊ မရှိဘူးဆိုတာ ကျွန်တော်တို့၏ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အတွင်းရှိ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များမှ အဆုံးအဖြတ်ပေး နိုင်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော့်ရဲ့ အဆိုကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များကသာ ဆုံးဖြတ်ပေးပါရန်နှင့် ကျွန်တော့်ရဲ့ အဆိုကိုလွှတ်တော်သို့ အပ်ပါ တယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျား။ | ဩဘာသံများ |

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုရှင် ဦးစိုင်းစိန်ဝင်းက ၎င်းတင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ခံယူသွားပါမယ်လို့ ဆန္ဒပြုလာပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး အဆိုကို

မှတ်တမ်းတင် သင့်ကြောင်းသဘောရတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၃၇(က)အရ ခုနကလို ကျွန်တော် မဲနဲ့ပဲ ဆုံးဖြတ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် အဆိုကို ရုပ်သိမ်း သင့်တယ်လို့ ဆန္ဒပြုတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာမှာ မတ်တပ်ရပ်ပြီးတော့ ဆန္ဒပြုဖို့ဖြစ် ပါတယ်။ အဆိုကို မှတ်တမ်းတင် သင့်တယ်ဆိုတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ မိမိနေရာမှာ မတ်တပ်ရပ်ပြီးတော့မှ ဆန္ဒပြုဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း၊ သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ဇယား(၂)၁။(က)တွင်ပါရှိသော ယစ်မျိုးခွန်၊ အရက်ချက် လိုင်စင်လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်းများ ပြင်ဆင်နိုင်ရေးအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ဖို့ လွှတ်တော်က-

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[ ၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]

**ဥက္ကဋ္ဌ။** လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူသည့်အတွက် ဤအဆိုကို လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ [ သြဘာသံများ ]